
 

U Drnišu, listopad 2014. godine 

 
Poštovani ministre Varga! 

 

Udruga Dentalnih tehničara RH odavno nastoji doći u kontakt s ministarstvom, kako bi 

ukazala na  nepravdu, probleme i težak položaj kako struke tako i tehničara. 

Kako je struka 1997.g. izbačena iz zdravstvenog sustava,dentalni tehničari su bili primorani 

uzeti laboratorije u zakup i postati privatnici (mada Vi, kao ravnatelj HZZO-a,  u odgovoru od 

28.siječnja.2014.g.tadašnjeg ministra, tvrdite da smo mi tehničari sami željeli izaći iz DZ-a i  

uključiti se u tržišnu utakmicu). Od tada su dentalnim tehničarima povrijeđena radna prava, 

koja do danas nismo uspjeli povratiti. 

 

Kako je moguće da u sustavu zdravstvenih usluga postoji ugovorena protetika, a nisu 

ugovoreni djelatnici tih usluga? Protetske usluge, preko radnih naloga, godišnje iznose preko 

200 milijuna kuna. Samo mali dio tih sredstava se vraća u sustav, a sve ostalo se kanalizira u 

privatne laboratorije. Oni radovi koji bi trebali puniti privatne laboratorije ( vjerojatno isto 

oko 200 milijuna kuna ),  ostaju neprikazani i neoporezovani.  

Kako je moguće da se dentalni tehničari u zakupu ne mogu vratiti u DZ-a , iako im je to 

Zakon omogućio? Dakle Zakon krše ravnatelji DZ-a, a oni su plaćeni iz državnog proračuna, 

tj. država financira one koji krše njene zakone, donešene od najvećih autoriteta ove države. 

U sustavu postoji manje od 100 dentalnih tehničara, iz zakupa bi se vratilo oko 150, a usluge  

plaćene preko naloga iznose preko 200 milijuna kuna godišnje, znači, nemoguće je da bi bilo 

tko u sustavu bio neisplativ. 

Kako je moguće da se stalno govori o odvajanju privatnog i  javnog zdravstva, a ovolliki 

milijuni kuna pune privatni sektor?  

Što će biti sa djecom koja se upisuju u neku od 9 škola za dentalne tehničare u Hrvatskoj, a 

većstruka puni burze rada ? 

 

Slovenija na 2 milijuna stanovnika ima jednu školu za dentalne tehničare, a Hrvatska, na 4,5  

milijuna stanovnika ima 9 škola, koje se uglavnom financiraju iz državnog proračuna. 

Poštovani ministre, kako nismo uspjeli realizirati susret s Vama, a bio je najavljen 

posredstvom profesora Aganovića, molimo Vas, da nas primite što hitnije na razgovor, jer 

31.12.2014.g. prestaje Zakon o zakupu. 

  



 

 

Kao što vidite, poštovani ministre, dentalni tehničari su struka kojoj su nanešene prevelike 

nepravde i kako kaže ured pravobranitelja, narušena radna prava. 

Nadamo se Vašoj pomoći u što hitnijem rješavanju našeg teškog položaja. 

S poštovanjem, 

                                           

                                                      Predsjednica Udruge dentalnih tehničara RH 

                                                                     

Živana  Radić 

                                                                 


